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استارت استقلال مدل 1402 ساعت 17:30 چهارشنبه

 چپ و راست تکمیل شد
نادری گزینه دفاع وسط

تیم فوتبال اســـتقلال با شناخت ســـرمربی جدید خود کار را در مسیر حضوری 

پرقدرت در لیگ بیست و ســـوم آغاز کرده و از روز گذشته جواد نکونام با استقرار 

در دفتر خود در کمپ ناصر حجازی، محل تمرین اســـتقلالی ها کار مذاکره با 

بازیکنان مدنظرش را شخصا برعهده گرفته و به توافقاتی هم دست پیدا کرد.

در این میان از صبح روز گذشته ابتدا ابوالفضل جلالی و سپس جعفر سلمانی 

دو مدافع ســـمت چپ این تیم به دیدار ســـرمربی جدید رفته و بعد از مذاکره با 

وی، برای ماندن در اســـتقلال به توافق رسیدند. این در حالی است که پیش از 

این صحبت هایی از حضور محمد نادری در این پســـت در جمع آبی ها به گوش 

می رسید، اما همان طور که قبلا در »فرهیختگان« خبر دادیم، نادری فقط برای 

بازی در پســـت مدافع میانی مدنظر نکو اســـت و البته این در صورتی است که 

باشـــگاه با بازیکنان مدنظر نکونام برای این پست به توافق نرسد؛ چرا که لژیونر 

فوتبال ایران در لیســـت اولیه ســـرمربی قرار ندارد. البته نادری در فصلی که در 

استقلال بازی کرد، حضور در اکثر پست ها را تجربه کرده و به نوعی آچار فرانسه 

این تیم بود. در سمت راست هم به نظر نمی رسد کار نکونام برای شناخت نفراتش 

خیلی ســـخت باشد؛ چرا که با حضور یامگا و حردانی در این پست، دیگر نیازی 

به خرید جدید نیست.

پیش از این و با اعلام رســـمی باشگاه اســـتقلال مقرر شده بود تا تمرینات این 

تیم روز چهارشـــنبه آغاز شود، این در حالی است که طبق شنیده های خبرنگار 

»فرهیختگان« این تمرین ساعت 17:30 عصر همین روز استارت خورده و آبی ها 

اولیـــن تمرین خود را زیر نظـــر کادرفنی جدید آغاز خواهند کرد. این تمرین در 

حضور تماشاگران برگزار شده و به نظر می رسد با توجه به اتفاقات روزهای اخیر، 

هواداران این تیم استقبال نسبتا مناسبی از آن خواهند داشت.

 توافق با 2 مهره از تیم های جنوبی
نخستین فعالیت های استقلال در بازار نقل و انتقالات پس از توافق برای تمدید با 

سلمانی و جلالی، مذاکره با دو بازیکن از تیم های جنوبی بود. مهدی ممی زاده، 

هافبک هجومی 23 ســـاله نفت آبادان یکی از این نفرات است که توافقات اولیه 

انجام شـــده و ممکن است به زودی آبی پوش شود. دیگر خرید جدید نکونام هم 

احتمالا آریا برزگر، بازیکن فصل گذشته نفت مسجدسلیمان و عضو تیم ملی امید 

است که سابقه بازی در پرسپولیس را نیز دارد و حالا مورد توجه سرمربی جدید 

آبی  ها قرار گرفته و صحبت های طرفین مثبت بوده است.

 تعیین تکلیف خروجی ها
از مهدی پور، نیک نفس، حســـین حسینی، شهباززاده، آرمان رمضانی و عارف 

غلامی به همراه چند چهره دیگر به عنوان خروجی های استقلال نام برده می شود، 

این درحالی است که طبق شنیده های خبرنگار »فرهیختگان« به جز یکی دو چهره 

که به صورت قطعی در لیست خروجی سرمربی آبی ها قرار گرفته اند، سایرین فعلا 

منتظر هستند تا تکلیف بازیکنان جدید مشخص شده و در صورتی که نکونام با 

نفرات مدنظرش به توافق نرسد، این دسته از بازیکنان در استقلال ماندنی شوند. 

بازیکنانی مانند رمضانی و حســـینی از این دسته هستند که احتمال همکاری 

مجدد آنها با استقلال وجود دارد.

آخرین اخبار نقل وانتقالات پرسپولیس

اصرار یحیی برای حفظ سرلک و صادقی
باشگاه پرسپولیس مذاکراتش را با مدیربرنامه های سعید صادقی و میلاد سرلک 

ادامه داده و طرفین تقریبا به توافق نهایی رســـیده اند. اما چون این دو بازیکن 

در خارج از کشـــور به ســـر می برند تا زمانی که برنگردنـــد تمدید قرارداد اتفاق 

نخواهـــد افتاد. از آنجا کـــه یحیی گل محمدی تاکید فراوانی روی حفظ این دو 

بازیکن داشته، باشگاه پرسپولیس شرایط را برای ماندن آنها فراهم کرده است. 

قرار اســـت تا قبل از پایان هفته صادقی و سرلک به ایران برگشته و صحبت های 

نهایی خود را با مدیریت باشـــگاه پرسپولیس انجام دهند. نکته قابل توجه اینکه 

صادقی و سرلک هر دو باز هم اصرار دارند که قرارداد یک ساله با پرسپولیس امضا 

کنند و درویش نیز در تلاش است آنها را متقاعد به امضای قرارداد دوساله کند. 

 گولسیانی کوتاه آمد
یکی از معضلات باشـــگاه پرسپولیس برای حفظ گئورگی گولسیانی این بود که 

این بازیکن حاضر نبوده و نیست که با قرارداد ریالی در جمع سرخپوشان ماندنی 

شـــود. در همین راستا مذاکرات این بازیکن با باشگاه پرسپولیس کمی طولانی 

شده است. اما آخرین خبر حاکی از آن است که گولسیانی تا حدی کوتاه آمده و 

حاضر است دستمزدش را نه به دلار، یورو و ریال دریافت کند. احتمالا قرارداد این 

بازیکن به درهم )واحد پول امارات( بسته شود. این پیشنهاد قرمزها به او اگرچه 

مخالفت اولیه این بازیکن را در پی داشت اما از قرار معلوم بازیکن گرجستانی برای 

ماندن در پرسپولیس حاضر شده که به پیشنهاد این باشگاه پاسخ مثبت دهد. 

 شرط تمدید با آل کثیر 
مهاجم خوزستانی برای ماندن در پرسپولیس خواسته مالی زیادی داشته است. 

در شرایط فعلی باشگاه پرسپولیس حاضر نیست به عیسی رقمی بیشتر از بازیکنان 

ملی پوش دهد و با این شرایط او اگر خواهان ماندن در جمع سرخپوشان باشد 

باید از خواســـته مالی اش کوتاه بیاید. در این مورد باخبر شـــدیم که عیسی تا 

حدی از رقم پیشنهادی خود کاسته اما باز هم درویش حاضر به قبول آن نشده 

و خواســـتار این شده که دســـتمزدی معقول را به باشگاه ارائه دهد. با این حال 

تکلیف این بازیکن هم ظرف یکی دو روز آینده مشخص خواهد شد. 

 کنعانی را پرسپولیسی بدانید
اگـــر اتفاق خاصی رخ ندهد باید محمدحســـین کنعانـــی زادگان را اولین خرید 

پرسپولیس در فصل نقل وانتقالات بدانیم. این بازیکن بعد از بازگشت از اردوی تیم 

ملی فعلا درحال استراحت است اما مدیربرنامه هایش در مذاکره با باشگاه پرسپولیس 

به نتایج خوبی رسیده است. در این میان ممکن است با آمدن کنعانی به پرسپولیس 

شاهد جدایی مرتضی پورعلی گنجی از جمع سرخپوشان باشیم. از این جهت که 

رابطه این دو بازیکن چندان با هم خوب نیســـت و شاید این مساله در طول فصل 

برای سرخپوشان حاشیه هایی در پی داشته باشد. ضمن اینکه از بین گولسیانی، 

کنعانـــی و پورعلی گنجی قاعدتا یکی باید روی نیمکت بنشـــیند و این خودش 

مشکل ساز است. البته در این مورد نظر نهایی را یحیی گل محمدی خواهد داد و 

او فعلا فقط خواستار تمدید قرارداد گولسیانی و جذب کنعانی زادگان شده است. 

دوشنبه ۵ تیر ۱۴۰۲   شماره 389۷

ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

تیم فوتبال اســـتقلال ســـرانجام با سرمربی جدید خود کار را برای فصل 

جدید استارت زده و این تیم در گام اول روز گذشته با چند بازیکن نیز به 

توافق رسید. بر همین اساس و درخصوص آخرین وضعیت آبی ها، شرایط 

نیمکت این تیم با جواد نکونام و سایر موارد مرتبط دیگر، دقایقی با داود 

مهابادی به گفت وگو پرداختیم که در ادامه می خوانید. 

صحبت را از سرمربیگری نکونام در استقلال آغاز کنیم. مدیریت باشگاه 

طی روزهای گذشـــته با عملکرد خود توقعات هواداران را برآورده نکرده 

و همین موضوع نشان می دهد نکونام هم در این تیم کار سختی دارد. 

انتخاب جواد نکونام به عنوان سرمربی استقلال به هر صورت انتخاب مناسبی 

برای این تیم بود. با توجه به اینکه او از تجربه کافی برخوردار اســـت و خودش 

هم بازیکن بزرگی بوده و در امر مربیگری در این چند ســـال نشـــان داده که 

توانمندی های خوبی دارد. این در صورتی است که استقلال در این چند سال 

اخیر به صورت مرتب دچار تغییرات مدیریتی شده است و شرایطش از این لحاظ 

پایدار نبوده است. در هر صورت امیدوارم در آینده نزدیک استقلال به شرایط 

نرمال خودش رســـیده و به یک ثبات نسبی حداقل دست پیدا کرده تا بتواند 

به موفقیت هم نزدیک شود. در همین راستا و در گام اول باید امکانات لازم را 

در اختیار نکونام گذاشـــته تا برای موفقیت شرایط مناسبی را داشته باشد. در 

مجموع معتقدم ثبات مدیریتی در کنار ثبات فنی می تواند به استقلال بیشتر 

از هر زمان دیگری کمک کند. البته جواد نکونام نشان داده در محوطه چمن 

ســـبز فوتبال مدیریت قدرتمندی دارد و می تواند به راحتی آنجا را کنترل کند 

و امیدوارم مدیریت باشـــگاه هم در شـــرایط خاصی که فوتبال در کشور دارد، 

بتواند وضعیت ایده آلی را از لحاظ امکانات و بازیکنانی که مورد نیاز اســـت در 

استقلال برای کادرفنی فراهم کند تا نکونام روند مثبت خود در زمینه مربیگری 

را در این باشگاه ادامه دهد. 

به نظر می رســـد با توجه به مشـــکلات مالی و حواشی ایجاد شده بر سر 

انتخاب ســـرمربی برای اســـتقلال و از ســـوی دیگر با توجه به زمان کم 

باقی مانده تا آغاز لیگ برتر، اگر ســـرمربی دیگری انتخاب می شد شاید 

در روند حرکتی استقلالی ها برای فصل بعدی تاثیر منفی می گذاشت. 

بـا شـما کامـلا موافـق هسـتم. ضمـن اینکه هـر گزینه دیگری هم می خواسـت 

به جـای نکونـام به عنـوان سـرمربی اسـتقلال انتخـاب شـود، هرگـز شـناختی 

کـه ایـن چهـره از ایـن باشـگاه داشـت را نمی توانسـت در مـدت کوتاهـی به آن 

برسـد و همیـن موضـوع می توانسـت مشـکلات خـاص خـودش را ایجـاد کند. 

در هـر صـورت نکونـام بـا محیط اسـتقلال آشناسـت و از آن جایی که او بازیکن 

این تیم بوده اسـت؛ وی از این باشـگاه و شـرایط آن نسـبت به هرکس دیگری 

به خصـوص مربـی خارجـی کـه صحبـت از آنهـا بـود شـناخت بیشـتر و بهتـری 

دارد. بـه همیـن دلیـل ایـن شـناخت و همین سـابقه بازی می توانـد برگ برنده 

او در اسـتقلال باشـد. جواد مشـکلات این تیم را می داند و با علم به آنها راهی 

اسـتقلال شـده اسـت و خـودش هـم می توانـد بـا تدابیـری که بـه کار می گیرد 

بسـیاری از آنهـا را خنثـی کند. 

البته نکونام تا حدودی با موضع ضعف به نیمکت اســـتقلال رسید. فکر 

نمی کنید این موضوع تا حدی روی کار او تاثیر منفی بگذارد؟

کار کردن در تیم هایی مانند استقلال و پرسپولیس آن هم با شرایطی که الان 

هست، حکایت آن وزیری است که سوار شیر بود. یک عده مدام به به و چه چه 

می کنند و می گویند عجب وزیر بزرگی است که سوار شیر شده اما خودش بنده 

خدا می داند که چه جایی سوار شده و هر لحظه خطر او را تهدید می کند. این 

یک موضوع واقع بینانه اســـت که جواد نکونام در استقلال با آن مواجه است. 

در هر صورت امیدوارم او بتواند این شـــرایط را به نحو احســـن مدیریت کرده تا 

با نتایج خوبی که ان شاءالله ختم به قهرمانی در استقلال می شود کار خود را 

در این باشگاه پیش برده و از این گذرگاه عبور کند. 

درخصوص صحبت هایی که درباره ســـاپینتو در این یکی دو روز گذشته 

مطرح شده است، شما حق را به چه کسی می دهید؟

به نظرم وقتی کســـی پس از مدتی کار در یک باشگاه، از آن مجموعه جدا شد 

دیگر نباید نســـبت به بقیه شروع به بدگویی کند. صحبت های هر دو طرف را 

جالب نمی بینم و هر موردی هم بود باید همان موقع با آن برخورد می کردند نه 

اینکه حالا این حرف و حدیث ها ایجاد شـــود. ساپینتو نیروی باشگاه استقلال 

بوده و نمی توانسته خارج از وظایف و محدوده خود عمل کند و اگر این کار را 

می کرده قطعا باید با وی برخورد می شد. 

درست همزمان با شروع کار نکونام، این حواشی نمی تواند روی کار تیمی 

استقلالی ها تاثیر منفی بگذارد. 

بله، درست است. من باز هم تاکید می کنم اگر آدم از جایی جدا می شود باید 

تحت هر شرایطی حرمت آنجا را حفظ کند. هم ساپینتو و هم باشگاه استقلال 

اگر سعی کنند خیلی قضایا را باز نکنند بسیار بهتر است. 

با توجه به در نظر گرفتن همه جوانب، امســـال می تواند ســـال موفقیت 

استقلال باشد؟

بله، می تواند ســـال خوبی باشـــد. اگر نفراتی که مدنظر جواد نکونام هستند 

جذب شوند شـــرایط این تیم برای حضور در فصل جدید ایده آل خواهد شد. 

در هر صورت استقلال در یکی دو پست سال گذشته دچار مشکلات بود. اگر 

کادرفنی بتواند این ضعف ها را برطرف کند فکر می کنم برای فصل جدید نکونام 

بتواند یک تیم مقتدر را روانه مســـابقات کرده و امیدوارم که استقلال بتواند با 

جواد نکونام جام قهرمانی را بالای سر ببرد. 

فکر می کنید ترکیب این تیم بـــرای فصل آینده تغییرات زیادی خواهد 

داشت و اصلا نیازی به انجام این کار است؟

ایـن موضـوع بسـتگی بـه تفکرات نکونـام دارد. هر مربی فلسـفه کاری خودش 

را دارد و اینکـه شـاید همیـن بازیکنانـی که هسـتند اکثرشـان مدنظر کادرفنی 

جدید باشـند. شـاید هم تعدادی نیاز به تغییرات داشـته باشـند و از اسـتقلال 

رفتنـی شـوند. در مجمـوع به نظـر می رسـد اسـتقلال حـدود 40 تـا 50 درصـد 

نیـاز بـه تقویت دارد.

داود مهابادی در گفت وگو با »فرهیختگان«: شناخت از فضای استقلال می تواند برگ برنده نکونام باشد

استقلال 50 درصد نیاز به تقویت دارد
 ساپینتو و باشگاه بیشتر از این قضایا را باز نکنند!            اگر بازیکنان مدنظر کادر جدید جذب شوند استقلال سال خوبی خواهد داشت

اسماعیل حلالی در گفت وگو با »فرهیختگان«: باید بهترین تدارکات برای شاگردان عبدی فراهم شود

تیم نوجوانان در جام جهانی حرف های زیادی دارد

تیم ملی نوجوانان کشـــورمان با شکست یمن در ضربات 

پنالتی هم توانســـت راهی مرحله نیمه نهایی رقابت های 

قهرمانی آســـیا شـــود و هم یکی از تیم های راه یافته به 

جام جهانی 2023 باشد. شاگردان حسین عبدی برای 

فینالیست شدن باید منتظر برنده جدال امروز تیم های 

نوجوانان ژاپن و اســـترالیا باشـــند تا حریـــف خود را در 

نیمه نهایی بشناسند. شاید اصلی ترین دلیل صعود تیم 

نوجوانان به جام جهانـــی ثباتی بود که در کادرفنی تیم 

نوجوانان وجود داشـــت. عبدی درواقع پنجمین ســـال 

حضورش در این تیم را سپری می کند و به نوعی سال های 

زیادی با این نفرات کار کرده است. اسماعیل حلالی که 

از ســـابقه چندسال کار کردن در تیم های پایه را دارد در 

گفت وگو با »فرهیختگان« با ابراز خوشـــحالی از موفقیت 

تیم نوجوانان کشورمان به نکات خوبی نیز اشاره کرد. 

 نوجوانان ایران شایسته تقدیر هستند
عملکرد ملی پوشان نوجوان؟ من بازی های تیم نوجوانان 

را در ایـــن رقابت هـــا دیدم و از عملکرد خـــوب آنها و راه 

یافتن شـــان به جام جهانی اصلا تعجـــب نکردم. از این 

جهت که ایمان داشـــتم این تیم با مسیری که با حسین 

عبدی در پیش گرفته موفق خواهد شد. او مربی توانمند و 

کار بلدی است و سال ها با این تیم زندگی کرده تا توانسته 

این موفقیت را به دست بیاورد. شک نداشته باشید که این 

تیم در جام جهانی هم حرف های زیادی برای گفتن خواهد 

داشت. البته نباید از تلاش بازیکنان نوجوان هم به سادگی 

گذشت؛ آنها در بازی با یمن تیم برتر میدان بودند اما کار 

را بی جهت برای خود سخت کردند. اگر قدر موقعیت ها را 

می دانستند بازی به ضربات پنالتی کشیده نمی شد. در 

هر صورت به جام جهانی صعود کرده ایم و این نوجوانان 

شایسته تقدیر و احترام هستند تا ان شاءالله دلزده نشوند 

و مسیر خوبی را در ادامه فوتبال شان در پیش بگیرند. 

 عبدی تیمش را خیلی خوب می شناسد
دلیل موفقیت تیم نوجوانان؟ عبدی از همان شروع کارش 

که فکر کنم حدود چهارسال پیش بود با برنامه استارت زد و 

اطلاع داشتم که خیلی برای انتخاب بهترین تیم وقت گذاشت 

و چندسال یک ســـری از همین بازیکنان را زیرنظر گرفت و 

به خاطر همین مساله هم تیمش را خیلی خوب می شناخت. 

عبدی با روحیات تک تک بازیکنان خود آشنا بود و به خاطر 

همین تا الان موفق بوده است. واقعیت امر این است که ما چه 

در رده باشگاهی و چه ملی هر وقت به یک مربی بها دادیم، 

ضرر نکردیم. مهم این است که انتخاب خوبی داشته باشیم 

و به بهترین شکل از او حمایت کنیم. ثبات لازمه موفقیت در 

مربیگری مخصوصا در رده ملی و تیم های پایه است. 

 مرفاوی هم می توانست موفق باشد
چرا در رده جوانان موفق نبودیم؟ انصافا تیم جوانان هم 

با صمد مرفاوی عملکرد خوبی در مســـابقات داشت و در 

بازی آخرش مقابل عراق کمی احساســـی و ناپخته عمل 

کرد. من آن تیم را هم خوب می شناختم و بازیکنان خوبی 

را در اختیار داشتند که در آینده از آنها زیاد خواهید شنید. 

من همین بازی یمن را هم می ترســـیدم که اتفاق بازی با 

عراق در رده جوانان تکرار شـــود، چون نه عراق تیمی بود 

که مانع صعود جوانان شود و نه یمن که مقابل نوجوانان 

سعی می کردند با بازی تاخیری کار را به ضربات پنالتی 

بکشانند. به هرحال بازی با چنین تیم های شاید سخت تر 

از مصاف با تیم های قدر آســـیا باشد، چون می دانید که 

آن تیم ها فوتبال بـــازی می کنند. همین طور که دیدید 

نوجوانـــان مقابل کره به مراتب خیلی بهتر از بازی با یمن 

ظاهر شدند و این بیشتر به خاطر نوع بازی حریف بود. 

 اعتمادبه نفس نوجوانان حالا بالا رفته است
ژاپن یا اســـترالیا؟ برای فینالیســـت شدن به نظرم فرقی 

نمی کند با ژاپن بازی کنیم یا اســـترالیا. مهم این است 

که از لحاظ روحی و روانی در شـــرایط بهتری نســـبت به 

بازی با یمـــن به میدان برویم. نمی دانـــم چرا تیم های 

پایه در بازی های حذفی و سرنوشت ســـاز دچار استرس 

زیاد می شـــوند و همین عامل اجازه نمی دهد آنها بازی 

خودشـــان را انجام دهند. شاید لازم باشد در آکادمی ها 

روی این مســـائل خیلی کار شـــود، چون بخش اصلی 

فوتبال آمادگی ذهنی برای مســـابقه است. چه بسا اگر 

بازیکن از لحاظ روحی و روانی خوب نباشـــد 50 تا 70 

درصـــد عملکرد فنی اش افت می کنـــد. در همین بازی 

بـــا یمن در زدن ضربات آخر و دادن پاس های تاثیر گذار 

پر اشـــتباه بودیم که دلیلش استرس زیاد بود. فکر کنم 

الان که صعودمان به جام جهانی قطعی شـــده بازیکنان 

با اعتمادبه نفس بیشـــتری در بازی نیمه نهایی به میدان 

روند. مطمئنم اگر مقابل ژاپن یا استرالیا همان عملکرد 

بازی با کره را داشته باشیم قطعا فینالیست خواهیم شد. 

 باید برای جام جهانی تدارک خوبی ببینیم
جام جهانی؟ تیم نوجوانان خوبی داریم که شاید یک سری 

از آنها را در جام جهانی به خاطر شرایط سنی نتوانند حضور 

داشته باشند. اما قطعا حسین عبدی برای این مساله هم 

فکری کرده و پشتوانه خوبی برای نفرات اشاره شده خواهد 

داشـــت. اینکه در جام جهانی بتوانیم موفق باشیم یا نه به 

یک چیز بستگی دارد و اینکه چطور برای این مسابقات آماده 

شویم. قطعا برای موفقیت در چنین رویدادهایی باید بهترین 

تدارک را دید. فدراسیون از همین حال به دنبال این باشد که 

تیم نوجوانان با بهترین تیم های دنیا بازی کند. دنبال این 

نباشیم که در جام جهانی تجربه کسب کنیم، بلکه این نفرات 

آنقدر شایستگی دارند که اگر خوب آماده شوند، می توانند در 

جام جهانی شگفتی ساز شوند. امیدوارم شرایطی که عبدی 

می خواهد برای تیمش درنظر گرفته شود. ما قبلا هم راهی 

جام جهانی در رده های پایه شـــدیم اما چون خوب تدارک 

ندیدیم، خیلی راحت با چند باخت برگشتیم. بازیکنان در 

این رده سنی فقط نیاز به تجربه و بازی بین المللی دارند تا 

در جام جهانی حرفی برای گفتن داشته باشند.
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